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Protokół
z II Posiedzenia Komisji ds. Udziału Społeczeństwa przy Radach Gospodarki Wodnej

Regionów Wodnych Małej Wisły i Górnej Odry
8 maja 2007r.

10 ºº
I. Rozpoczęcie obrad
Posiedzenie Stałych Komisji odbyło się w siedzibie RZGW Gliwice.
Obrady otworzył
Przewodniczący Prezydium
Stałej Komisji ds. US przy
RGWRW GO Pan mgr inŜ.
Leszek Kamiński; przywitał
przybyłych na spotkanie gości
i podziękował wszystkim za
przyjęcie zaproszenia. Na
posiedzeniu stwierdzono
quorum, konieczne do
kontynuowania obrad i
podejmowania
prawomocnych uchwał. Na
spotkaniu przyjęto bez uwag
protokół z poprzedniego
posiedzenia Komisji ds. US
przy RGWRW MW i GO.

II.
Przewodniczący przedstawił zebranym proponowany kształt porządku dziennego, który
następnie został zaakceptowany i jednogłośnie przyjęty przez uczestników obrad.
W dalszej części spotkania Przewodniczący odczytał list Pana mgr inŜ. Jerzego Kazimierza
Liseckiego, skierowany do członków Komisji, w którym autor uzasadnił przyczyny swojej
rezygnacji z pełnienia funkcji Przewodniczącego Komisji ds. US oraz członkowstwa w
Komisji, a takŜe podziękował wszystkim za dotychczasową współpracę. Przewodniczący
zwrócił się do uczestników z zapytaniem o moŜliwość przyjęcia listu Pana Liseckiego jako
oficjalnego dokumentu potwierdzającego rezygnację z przewodniczenia Komisji. Po
uzyskaniu aprobaty zgromadzenia Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem
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rezygnacji Pana Jerzego Kazimierza Liseckiego. W wyniku jawnego głosowania przyjęto bez
uwag wolę rezygnacji ww.
z dotychczas sprawowanej
funkcji. Przewodniczący
obrad zaproponował
dotychczasowemu Z-cy
Przewodniczącego Panu
Waldemarowi Sawiniakowi
przejęcie stanowiska
przewodniczącego Komisji ds.
Udziału Społecznego. TenŜe,
poproszony o zabranie głosu,
serdecznie podziękował za
moŜliwość objęcia
stanowiska, ale równocześnie
podkreślił, Ŝe zgodnie z wolą
Pana Liseckiego, rolę
przewodniczącego powinien

pełnić, niezwykle aktywny członek Komisji – Pan Ryszard Jakubowski. Pan Jakubowski, po
upewnieniu się, Ŝe wśród uczestników obrad nie zgłosił się inny kandydat, wyraził zgodę
przewodniczenia Komisji. Przystąpiono do głosowania nad kandydaturą Pana
Jakubowskiego, w którym jednogłośnie wybrano go jako nowego Przewodniczącego Komisji.

III. Wystąpienie Dyrektora ds. Zasobów Wodnych RZGW Gliwice, Pana mgr inŜ.
Artura R. Wójcika
Dyrektor Artur Rafał Wójcik omówił kwestie dotyczące bieŜącej działalności RZGW
Gliwice. Przedstawił zgromadzonym aktualny stan prac (prowadzonych na miejscu w
siedzibie i przez uczestnictwo w Grupach Roboczych KZGW) nad wdraŜaniem Ramowej
Dyrektywy Wodnej. Poinformował uczestników o zbliŜającej się (10-11 maja br.) wizytacji w
Ministerstwie Środowiska (i gospodarstwach rolnych) przedstawicieli Komisji Europejskiej w
sprawie Dyrektywy Azotanowej.
Dyrektor przedstawił zakres
prac dot. kompleksowej
ochrony przeciwpowodziowej
prowadzonych przez Zespół
specjalistów pod
przewodnictwem Pani prof.
ElŜbiety Nahlik.
Eksperci tegoŜ zespołu
zobowiązali się dokonać
analizy pracy zbiorników
wodnych z uwzględnieniem
ich przydatności w
odniesieniu do róŜnych
dziedzin działalności
człowieka: wykorzystywania
energii z MEW, zaopatrzenia
w wodę, rybactwa, ochrony
przeciwpowodziowej oraz kwestii „Natura 2000” Dyrektor poinformował o planowanym, w
końcu maja br., spotkaniu Zespołu („Strategia dla Wisły 2020”) z Prezesem KZGW – Panem
prof. Mariuszem Gajdą, na którym to spotkaniu, poruszone zostaną kwestie kryterium i
kierunków rozwoju dorzecza Wisły.
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Prelegent powiadomił zebranych o przygotowaniach do wprowadzenia w Ŝycie Dyrektywy
powodziowej i oczekiwaniach na przyjęcie przez sejm ustawy w przedmiotowej sprawie
(2015r. – data ukończenia poszczególnych wytycznych). WdroŜenie dyrektywy powodziowej
będzie skutkowało odejściem od tradycyjnych metod zabezpieczenia przed powodziami i
wprowadzeniem ogólnoeuropejskiego systemu zarządzania zagroŜeniem powodziowym
(nowa definicja powodzi). Wówczas, głos zabrała Pani mgr Ksenia Starzec – Wiśniewska i
poinformowała zebranych o fakcie przyjęcia przez Parlament Europejski programu
Dyrektywy powodziowej w proponowanym kształcie (25 kwietnia 2007r.) i zachęciła
uczestników spotkania do lektury tekstu autorstwa Pani mgr Doroty Jarosińskiej oraz do
śledzenia www.rzgw.gliwice.pl tematu konsultacje społeczne (materiały informacyjne dla
członków Komisji wyłoŜone zostały na sali obrad).

Dyrektor ds. Zasobów
Wodnych nadmienił, w
nawiązaniu do zadania
priorytetowego tut. RZGW –
budowy zbiornika Racibórz
Dolny, Ŝe w niedługim czasie
odbędzie się spotkanie, w
którym wezmą udział:
Wojewoda Śląski, Dyrektor
RZGW Gliwice Pan dr inŜ.
Franciszek Pistelok oraz
mieszkańcy wsi Nieboczowy.

IV. Wystąpienie Pana mgr
inŜ. Ryszarda
Jakubowskiego
Pan Ryszard Jakubowski –

delegat Komisji ds. US przy Radzie GWRW MW – przedstawił zgromadzonym uwagi i
wnioski z I Krajowego Forum Wodnego Dorzecza Wisły i Odry. Zapoznał uczestników z listą
zaproszonych i obecnych na KFW gości. Omówił przebieg i charakter I Krajowego Forum
Wodnego. Następnie, Pan Ryszard Jakubowski nawiązał do wystąpień Prezesa KZGW, Pana
Mariusza Gajdy oraz Zastępcy Prezesa KZGW, Pani Iwony Kozy. Wyraził słowa uznania dla
wystąpień prelegentów reprezentujących Dyrekcje poszczególnych RZGW. Pan Jakubowski
dodał, iŜ powaŜnym minusem
spotkania był fakt, Ŝe
organizatorzy KFW zbyt
mało czasu przeznaczyli na
dyskusję (2 godz.); w efekcie
czego, zdaniem prelegenta,
zamiast moŜliwości wymiany
poglądów uczestnicy KFW
zostali poproszeni o złoŜenie
na piśmie uwag i przekazanie
ich rzecznikowi prasowemu
Prezesa KZGW, Pani
Krzysztofie Bełz. W
podsumowaniu, prelegent
nadmienił, Ŝe notatka
słuŜbowa ze spotkania w
ramach Krajowego Forum
Wodnego jest udostępniona na stronie internetowej KZGW, natomiast dotychczas nie
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opublikowano protokołu ze spotkania oraz odpowiedzi na zebrane pytania. Podkreślił bardzo
dobre przygotowanie imprezy od strony logistycznej.

V. Wystąpienie Pani mgr Kseni Starzec – Wiśniewskiej
Pani mgr Ksenia Starzec–Wiśniewska rozpoczęła swoje wystąpienie od nawiązania do
wypowiedzi poprzednika nt. KFW, w którym to spotkaniu, prelegentka wzięła udział. Po
podsumowaniu przedmiotowej kwestii Pani Kierownik Działu Obsługi Dyrekcji powróciła do
głównego tematu swojego wystąpienia: sprawozdania z działań podjętych dotychczas w
ramach I–szej TURY KONSULTACJI SPOŁECZNYCH, roli Stałych Komisji ds. US przy
Radach GWRW MW i GO oraz prezentacji planów dalszych działań zgodnych z
Harmonogramem Procesu Udziału Społeczeństwa. Prelegentka dokonała charakterystyki,
wyróŜnionych w „Programie…” krajowym i włączonych w PROCES UDZIAŁU
SPOŁECZEŃSTWA, grup docelowych.

Pani Ksenia Starzec–
Wiśniewska poinformowała
uczestników spotkania, jakie
dokumenty, w myśl zapisów
Prawa Wodnego, naleŜy
przedłoŜyć do konsultacji
społecznych:

Harmonogram i program
prac…(wraz z zestawieniem
działań, które naleŜy
przeprowadzić w drodze
konsultacji) w okresie: 22
grudnia 2006r. – 22 czerwca
2007r.

1.

Przeglądy istotnych
problemów gospodarki

wodnej dla obszarów dorzeczy: 22 grudnia 2007r. – 22 czerwca 2008r.

2.

Kopie projektów planów gospodarowania wodami – 22 grudnia 2008r. – 22 czerwca
2009r.

3.

Organem właściwym do przedkładania ww. dokumentów do opinii publicznej jest Prezes
KZGW, a wykonawcą właściwe terytorialnie RZGW..
Następnie prelegentka omówiła etapy prowadzenia konsultacji społecznych:

ETAP I. (22 grudnia 2006r. – 22 czerwca 2007r.) - polega na udostępnieniu do
konsultacji społecznych Harmonogramu i programu...(Art.119 ust.7 pkt 1 Prawo
Wodne)
ETAP II (22 grudnia 2007r. – 22 czerwca 2008r.) – polega na udostępnieniu do
konsultacji społecznych przeglądu istotnych problemów gospodarki wodnej
określonych dla danego obszaru dorzecza (Art.119 ust.7 pkt 2 Prawo Wodne).
ETAP III (22 grudnia 2008r. – 22 czerwca 2009r.) – polega na udostępnieniu do
publicznych konsultacji projektów planów gospodarowania wodami na obszarach
dorzeczy, zawierających listę silnie zmienionych części wód w granicach obszaru
dorzecza (Art.119 ust.7 pkt 3 Prawo Wodne).

Zgodnie z planem działania
(na przełomie sierpnia/
września br.) naleŜy dokonać
podsumowania i przesłać do
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jednostki centralnej – tu:
Prezesa KZGW,
sprawozdania z przebiegu
I-szej TURY KONSULTACJI
SPOŁECZNYCH.
W dalszej części prezentacji
Pani Ksenia Starzec–
Wiśniewska omówiła kwestię
konsultowania dokumentów
dot. przeglądu istotnych
problemów gospodarki
wodnej. Zgodnie, z
wyznaczonym wcześniej
terminem, uczestnicy II Posiedzenia Komisji, po wysłuchaniu wypowiedzi prelegenta
(Wystąpienie Pani inŜ. Zdzisławy Stojek nt. WSTĘPNEJ WERSJI dokumentu dot. przeglądu
istotnych problemów gospodarki wodnej) podejmą w ramach konsultowania tychŜe
dokumentów dyskusję w przedmiotowej sprawie. Uwagi wniesione przez Członków Komisji
zostaną przedłoŜone Radom GWRW MW i GO. Członkowie tychŜe Rad podejmą się dalszej
konsultacji przedmiotowego Dokumentu na Posiedzeniu Rad, które zaplanowano na dzień 5
czerwca 2007r.
Prelegentka poinformowała zebranych o planowanym terminie do dn. 31 sierpnia 2007r., w
którym zostanie: dokonana analiza uwag i opinii do dokumentu dot. przeglądu istotnych
problemów (uwzględniających opinie Rad i Komisji ds. US) oraz utworzona ostateczna
wersja dokumentów dla regionów wodnych MW, GO i CZ. Wtedy równieŜ powinno, zgodnie
z planem działania, nastąpić podsumowanie konsultacji i ocena wyników niezbędnych do
przygotowania sprawozdania z przebiegu konsultacji z RGWRW MW i GO oraz Komisjami
ds. US. Termin 31 sierpnia br. jest wiąŜący dla sfinalizowania prac i przesłania do jednostki
centralnej (Prezesa KZGW) OSTATECZNEJ WERSJI DOKUMENTU dot. przeglądu
istotnych problemów dla RW MW, GO i CZ. Pani Ksenia Starzec – Wiśniewska nadmieniła,

Ŝe ww. DOKUMENT dla
obszarów dorzecza zostanie
opracowany w oparciu o
zbiorcze zestawienie
dokumentów powstałych w
odniesieniu do
poszczególnych regionów
wodnych. Następnie,
poinformowała zebranych, Ŝe
na stronie RZGW Gliwice
zostaną zamieszczone linki
ułatwiające dostęp do
informacji nt. projektu
dokumentów (odpowiednio
dla dorzecza Wisły i Odry).
W podsumowaniu,
prelegentka dodała, Ŝe

dokładniejsze informacje, związane z działaniami prowadzonymi w ramach konsultacji
społecznych, a stanowiące na dzień dzisiejszy dalekosięŜne plany (2009), będą sukcesywnie
opracowywane i prezentowane zainteresowanym stronom.

Ankietyzacja
Prelegentka wróciła do sprawy ankietyzacji, stanowiącej jedną z istotnych części I-szej
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TURY KONSULTACJI SPOŁECZNYCH. Nadmieniła, Ŝe oprócz podstawowych grup
społecznych dodatkowe ankiety otrzymali policjanci i przedstawiciele rolnictwa (w sumie
100 szt. Dodatkowych ankiet) Przypomniała, Ŝe kaŜdy z członków Komisji otrzymał komplet
dokumentów i został poproszony o ich dystrybucję wśród osób z najbliŜszego otoczenia. Pani
Ksenia Starzec – Wiśniewska
zauwaŜyła, Ŝe powodzenie, a
wręcz racja bytu tego typu
ankietyzacji zaleŜy od
poniesionych nakładów
finansowych, ale równie
istotną kwestią jest aktywność
osób odpowiedzialnych za
prowadzenie konsultacji
społecznych. Prelegentka
nadmieniła, Ŝe naleŜy
zachęcać osoby ankietowane
do udzielania odpowiedzi, na
zawarte
w ankiecie, pytania otwarte,
w których ankietowany ma
szansę wyrazić własną opinię.
W podsumowaniu, prelegentka powiedziała, Ŝe ocena przebiegu procesu udziału
społeczeństwa stanowi podsumowanie jego realizacji, które moŜe zaowocować poprawą
skuteczności tegoŜ procesu w następnym cyklu planowania gospodarowania wodami w
dorzeczu. Ocenie naleŜy poddać zarówno przebieg samego procesu US, jak równieŜ
zastosowane metody i osiągnięte efekty. W ocenę powinni zostać zaangaŜowani wszyscy
uczestnicy. Ocena winna zostać przeprowadzona (tam, gdzie to moŜliwe) równolegle do
przebiegu procesu udziału społeczeństwa. Ocenie powinny zostać poddane przede
wszystkim:

Cele działania,
Zasięg procesu,
Reprezentatywność uczestników,
Poziom zaangaŜowania,
Skuteczność zastosowanych metod/narzędzi,
Efekt procesu.

Uwagi zgłoszone podczas konsultacji będą zbierane, analizowane i uwzględniane w miarę
moŜliwości. Po zakończeniu całego procesu opracowane zostanie sprawozdanie z
przeprowadzonych konsultacji, ich wyników i sposobu wykorzystania wniesionych uwag.
PowyŜsze sprawozdanie i zawarte w nim wnioski zostaną uwzględnione podczas
opracowywania ostatecznych wersji planów zagospodarowania wodami w dorzeczach, które
zgodnie z Ramową Dyrektywą Wodną muszą być zakończone i opublikowane do końca
2009r. r

DYSKUSJA
Po wystąpieniu Pani Kseni Starzec – Wiśniewskiej głos zabrał Przewodniczący, Pan Leszek
Kamiński i stwierdził, Ŝe naleŜy podjąć dyskusję nt. sposobu prowadzenia ankietyzacji wśród

społeczeństwa.
Przewodniczący przy
poparciu uczestników obrad
zaproponował, aby (po 22
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czerwca br.) zwołać odrębne
spotkanie, na którym
zainteresowani wymienią,
nabyte przy okazji
prowadzenia ankietyzacji,
doświadczenia. Wymiana
poglądów zoptymalizuje
sposób prowadzenia
konsultacji społecznych i
przyczyni się do
wypracowania skutecznej
strategii działania. Pierwszy

wniosek: konieczność modyfikacji działań dla osiągnięcia lepszych efektów nie tylko w
przypadku ankietyzacji, ale całościowego sposobu zapoznawania społeczeństwa z
prawodawstwem unijnym. Pan Jakubowski opowiedział casus prowadzenia ankietyzacji w
swoim miejscu pracy. W efekcie podjętych działań, doszedł do wniosku, Ŝe naleŜałoby
poprawić organizację i zasady współpracy pomiędzy szczeblem centralnym (działania
KZGW) i szczeblem regionalnym (tu: spółka wodna). Nadmienił, Ŝe w prowadzeniu
konsultacji społecznych najwaŜniejszy jest kontakt osobisty. Następnie, głos zabrał
Przewodniczący Leszek Kamiński i nawiązał do braku porozumienia w prowadzonych przez
przedstawicieli urzędów miast i gmin interesach. Nadmienił, Ŝe warto zaangaŜować w sprawy
gospodarki wodnej młodzieŜ szkolną i studentów, którzy są alternatywą (antidotum) na
dotychczasowy, niski poziom świadomości ekologicznej społeczeństwa. Do dyskusji włączył
się Pan Władysław Masełko i
stwierdził na podstawie
własnych doświadczeń
zdobytych w drodze
prowadzenia konsultacji, Ŝe
częstokroć wiedza osób
ankietyzowanych jest
niewystarczająca i naleŜy
raczej połoŜyć nacisk na
zwiększenie świadomości
ekologicznej, wyznaczonych
wcześniej, grup docelowych,
niŜ skupiać się na środowisku
studenckim. Pani Ksenia
Starzec–Wiśniewska
poinformowała zebranych o
dodatkowych działaniach, na
podjęcie których uzyskała zgodę Dyrektora RZGW Gliwice, jakie zamierza przedsięwziąć w
przedmiotowej sprawie (spotkaniu edukacyjnym) z dziećmi w wieku 6-7 lat oraz szkoleniu z
rolnikami. Pan Ryszard Jakubowski poparł stanowisko Przedmówczyni, zdaniem której,
wyŜszą skuteczność działania w ramach konsultacji społecznych moŜna osiągnąć podczas
bezpośrednich spotkań i Ŝywej rozmowie, niŜ przez listowną dystrybucję ankiet. Wnioski
wyciągnięte z I-szej Tury Konsultacji Społecznych pomogą w optymalizacji przygotowań do
kolejnych etapów prac Komisji ds. Udziału Społecznego.

Podsumowania dyskusji
dokonał Dyrektor ds.
Zasobów Wodnych, Pan
Artur Wójcik. TenŜe,
podkreślił, Ŝe informowanie
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społeczeństwa w ramach
konsultacji społecznych
powinno odbywać się w
sposób rzeczowy, a
jednocześnie zrozumiały dla
przeciętnego odbiorcy.
Przypomniał, jak waŜną
funkcję - MEDIATORA -
pełni Komisja ds. US.
Nadmienił, Ŝe Członkowie
Komisji powinni, bez względu

na społeczny charakter prac, dbać o rzetelne wypełnienie swoich obowiązków; liczy się
kaŜda próba podjęcia dialogu ze „zwykłymi ludźmi” i równieŜ pracownicy RZGW Gliwice
podejmą się w miarę moŜliwości pełnienia funkcji emisariuszy. Przedstawiciel Dyrekcji
poinformował uczestników
spotkania o podpisaniu z
Fundacją Zielonej Ligi im.
Adolfa Dygacza porozumienia
– długoterminowej, mającej
na celu wpływanie na
świadomość ekologiczną
dzieci i młodzieŜy,
współpracy (min. dodatek
informacyjny RZGW
dołączony do gazety
wydawanej przez Ligę).
Innym, popartym dobrą
praktyką, sposobem na
podwyŜszenie świadomości
ekologicznej społeczeństwa
jest współpraca z Klubem
„Gaja.”
W dalszej części wystąpienia, Pan Artur Wójcik nawiązał do kwestii sporządzania planów
zagospodarowania przestrzennego na terenie gmin. Stwierdził, Ŝe zdarzają się przypadki, Ŝe
gminy prowadzą gospodarkę ściekową niezgodnie z dyrektywą unijną. a przedstawicieli
niektórych gmin charakteryzuje brak wystarczającej wiedzy lub świadome naruszanie
obowiązujących przepisów prawnych (dot. min. ochrony przeciwpowodziowej). Jedną z
metod przeciwdziałania występującym na terenach gmin problemom jest usprawnienie

przepływu informacji. W
podsumowaniu, Dyrektor ds.
Zasobów Wodnych
zaapelował do wszystkich o
zaangaŜowanie w sprawy
szeroko rozumianej
gospodarki wodnej.
Członkowie Komisji podali
jeszcze kilka przykładów
nieodpowiedniej postawy
osób prywatnych, które min.
kierując się wygodnictwem
nie zadbali o właściwe
odprowadzenie ścieków i
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zatruwają pobliski potok, jak
równieŜ osób, które piastując

stanowiska radnych, naduŜywają swoich kompetencji (tu: wniosek Pana Janusza Konopki
dot. odebrania członkom Rad Miejskich prawa do podejmowania uchwał w kwestiach
dotyczących min. ilości odprowadzanych ścieków); omówione zostały równieŜ przypadki
prób racjonalizacji sposobu zarządzania gospodarką ściekową (inwentaryzacja ścieków).

VI. Wystąpienie Pani inŜ.
Zdzisławy Stojek
Kierownik Działu Wody
Powierzchniowe RZGW
Gliwice wygłosiła prelekcję
dot. „Identyfikacji istotnych
problemów gospodarki
wodnej na obszarze działania
RZGW Gliwice.”
Wypowiedzi prelegentki
towarzyszyła prezentacja
multimedialna autorstwa Pani
Katarzyny Banaszak. Na
początku wystąpienia została
poruszona kwestia (braku)
definicji słowa „istotne” w
odniesieniu do problemów gospodarki wodnej. Przyjęto, Ŝe są to problemy, które
uniemoŜliwiają osiągniecie załoŜonych celów środowiskowych na skalę obszarów dorzecza
(Art.14 RDW).

W dalszej części wystąpienia
prelegentka poinformowała
uczestników obrad o
terminach, na które
wyznaczono zakończenie
poszczególnych etapów prac:

sierpień 2007r. – opracowanie
raportów oraz przeglądów IP
(czyt. istotnych problemów)
w regionach wodnych,
październik 2007r. –
zestawienie regionalnych
raportów oraz opracowanie
przeglądów IP dla obszarów
dorzeczy,
grudzień 2007r. –

udostępnienie przeglądów dla obszarów dorzeczy do konsultacji społecznych,
grudzień 2007r. – czerwiec 2008r. – konsultacje społeczne przeglądów IP dla obszarów
dorzeczy.

Pani Zdzisława Stojek dodała, Ŝe istotne problemy gospodarki wodnej w regionach wodnych
odnoszą się do skali scalonych części wód powierzchniowych (SCWP):

w regionie wodnym
Małej Wisły
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wyznaczono 15 SCWP,
w regionie wodnym Górnej Odry wyznaczono 13 SCWP,
w regionie wodnym Czadeczki wyznaczono 1 SCWP.

W skład proponowanej listy istotnych problemów gospodarki wodnej wchodzą:

Ścieki komunalne i przemysłowe,
Nierównomierne występowanie zasobów wodnych i ich nadmierna eksploatacja,
Górnictwo,
Zmiany hydromorfologiczne cieków,
Niebezpieczne składowiska odpadów komunalnych i przemysłowych,
Zanieczyszczenia pochodzące z rolnictwa,
Intensywna gospodarka stawowa,
ZagroŜenia powodziowe,
Zagadnienia prawne,
Świadomość ekologiczna

Prelegentka omówiła w zwięzły sposób wszystkie z 10 zaproponowanych zagadnień. Podała
przykłady intensyfikacji występowania negatywnych zjawisk i nadmieniła, Ŝe 90 % SCWP
dot. obszaru Wisły i Odry. Za przykład miejsc o szczególnie wysokiej liczbie SCWP
posłuŜyły: dla rz. Wisły (SCWP 8) na odcinku od Bladnicy przez zb. Goczałkowice (wraz z
Bladnicą) do Białej wraz ze zbiornikiem. W przypadku rz. Odry: (SCWP 9) - od wypływu ze
zbiornika Racibórz Górny – Buków do Kanału Gliwickiego.
Prelegentka podkreśliła, Ŝe przedstawiony wcześniej materiał jest projektem, wymagającym
analizy i dyskusji. Na podstawie tego materiału Grupa Robocza utworzy właściwą listę
istotnych problemów.
Przewodniczący podziękował Pani Kierownik działu Wody Powierzchniowe za wystąpienie.
Wówczas, głos zabrała Pani Barbara Koral (Starostwo Powiatowe w Bielsku-Białej) i
zapytała o podstawy, źródło naliczania SCWP. W odpowiedzi uzyskała informację, Ŝe część
danych stanowią opracowania własne, sporządzone przez pracowników RZGW Gliwice, a
druga część danych pochodzi z Głównego Urzędu Statystycznego (jest to ilość wytworzonych
ścieków w danej scalonej) i stamtąd pochodzi metodyka naliczania SCWP. W dalszej
kolejności zwrócono uwagę na brak przypisów bibliograficznych, objaśniających źródło
pochodzenia informacji. Pan Jan Bondaruk (Główny Instytut Górnictwa) zwrócił uwagę na
brak informacji na temat zrzutu wód deszczowych, jak równieŜ na pominięcie w
zaproponowanej liście IP kwestii dot. przemysłu (elektrownie). Głos w dyskusji zabrał
równieŜ Pan Henryk Brylski (Okręg PZW) i zaznaczył, Ŝe naleŜy uzupełnić listę o problem
wydobycia kruszyw z koryt rzecznych Odry. Nadmienił, Ŝe problem ten ma zasięg
ogólnokrajowy i dotyczy nie tylko naszych odcinków rzecznych.. Prelegentka przeprosiła za
owo niedopatrzenie w przygotowanym materiale. Następnie Przewodniczący podziękował za
okazane zainteresowanie i aktywną postawę oraz złoŜył uczestnikom obrad propozycję, aby
(ze względu na ograniczenia czasowe), wszelkie uwagi kierowali pocztą elektroniczną na
adres Pani Kseni Starzec–Wiśniewskiej.
Podsumowania w przedmiotowej sprawie
dokonał Dyrektor ds. Zasobów Wodnych,
Pan Artur Wójcik. Zaznaczył, Ŝe
przedstawiony wcześniej materiał ma
charakter projektu dokumentu; zaapelował o
zgłaszanie wątpliwości i komentarzy (w
nieprzekraczalnym terminie do 18 maja br.),
które przyczynią się do utworzenia
zbilansowanej i kompetentnej listy istotnych
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problemów gospodarki wodnej. Podkreślił, Ŝe
jedna osoba nie moŜe stworzyć optymalnej
listy. Opracowanie rzeczowego dokumentu
wymaga wielu lat pracy i zaangaŜowania ze
strony szerokiego grona zainteresowanych
kwestią gospodarki wodnej. Uwagi zebrane w
czasie obrad Komisji zostaną przedłoŜone
Radom GWRW MW i GO na kolejnym
posiedzeniu.

VII. Przyjęcie Uchwały w sprawie opinii
Komisji ds. US.

Podczas obrad jednogłośnie
przyjęto Uchwałę w sprawie
propozycji listy zmian i
innych uwag członków
Komisji wniesionych do
WSTĘPNEJ WERSJI
dokumentu dot. przeglądu
istotnych problemów
gospodarki wodnej w
Regionach Wodnych MW i
GO.
Zebrane opinie członków
Komisji będą stanowiły
załącznik do przedmiotowej
uchwały.

VIII. Wystąpienie Radcy
Prawnego RZGW Gliwice, Pana mgr Krzysztofa Wasylewskiego.
Przewodniczący poprosił Pana mgr Krzysztofa Wasilewskiego, radcę prawnego RZGW o
zabranie głosu w kwestii wykładni norm prawnych dot. moŜliwości przedłuŜenia kadencji
prac i przyjmowania prawomocnych uchwał przez członków Komisji ds. US. Prelegent
stwierdził, Ŝe w Prawie Wodnym nie ma precyzyjnych zapisów w przedmiotowej sprawie i
naleŜy dokonać interpretacji prawa. Pan Krzysztof Wasylewski nadmienił, Ŝe akt
powoływania powinno się odnieść do członków Rady (Komisji), a nie do Rady samej w
sobie. Zdaniem radcy
prawnego niedawno wybrani
członkowie Komisji mogą
prawomocnie pełnić swoje
funkcje przez okres 4 lat (por.
Rada Zamówień
Publicznych).
Uczestnicy spotkania,
powodowani dalszymi
wątpliwościami, zwrócili się
do prelegenta z prośbą o
ponowne sprawdzenie (w
innych źródłach tu: Kodeks
cywilny) zapisów prawnych
dot. przedmiotowej kwestii.
Radca prawny zobowiązał się
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do przedstawienia w formie pisemnej (w ciągu 7 dni od daty wystąpienia) opinii nt.
moŜliwości przedłuŜenia kadencji Komisji ds. US.

VIII. Sprawy róŜne.

Przewodniczący poinformował zebranych o rezygnacji Pana Józefa Szustera z
pełnienia funkcji członka Komisji ds. US oraz wyznaczeniu na jego miejsce Pana
Stanisława Rysia. Nowy członek Komisji przedstawił się zebranym.
Przewodniczący - na wniosek członków Komisji - zaproponował zwołanie kolejnego
posiedzenia Komisji ds. US przy Radach GWRW MW i GO w miesiącu wrześniu br.

13 ³º
ZAKOŃCZENIE OBRAD i ZAMKNIĘCIE POSIEDZENIA
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